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Dobrý den, vážení spoluobčané. 
Opět se nám přiblížil konec roku a s ním 
spojené bilancování roku uplynulého. Ale 
ještě než budeme stávající rok hodnotit, 
zbývá nám ještě poslední měsíc. Doufejme, 
že to bude měsíc nejméně stejně úspěšný a 
pokud možno veselejší a radostnější než ty 
předešlé.  
K tomu, aby byl konec roku veselý, se bude 
snažit jako každoročně pomoci vedení obce 
se spoustou dalších lidí z našich spolků. Již 
v neděli 29.11. bude v 16.00 hodin v sále OU 
zahájena pod patronací občanského sdružení 
Hognozek Vánoční výstava. Ve stejný den 
proběhne od 17. hodin slavnostní rozsvícení 
vánočního stromku spojené s kulturním 
programem. Poté bude na náměstí podáván 
již tradiční vánoční punč. Letos budou punč 
vařit pánové ze sdružení Základna Hnoyland 
Hnojice. Věřím, že se na náměstí opět sejde 
spousta spoluobčanů k přátelskému 
popovídání. Další týden proběhne 
v Sokolovně Mikulášská besídka, kterou pro 
naše děti připravuje místní TJ Sokol Hnojice 
spolu se členy SDH Hnojice. Pozvánky na 
všechny tyto akce naleznete v dnešním 
vydání HEx. 
Příležitosti k setkání však nejsou jen na 
oficiálních akcích. U nás v obci se stalo již 
tradicí, že se lidé po půlnoci scházejí na 
náměstí, aby si spolu připili, navzájem si 
popřáli do nového roku, popovídali si a 
společně vykročili do nového roku. Věřím, že 
stejně tomu bude i letos. Obec opět přispěje 
na novoroční ohňostroj, který bude jako již 
několik minulých let odpálen zhruba deset 
minut po půlnoci ze Silvestra na Nový rok. 
Těším se, že se na náměstí s mnohými z vás 
opět uvidím. 
V tomto čísle najdete i plán akcí naší TJ 
Sokol Hnojice na první čtvrtletí příštího 
roku. A nejen sokolové připravují na příští 
rok další akce pro nás pro všechny. Stejně 
tak se připravují i další spolky.  Chtěl bych 
na tomto místě poděkovat všem lidem, kteří u 
nás v obci dělají něco pro ostatní. Chtěl bych 
poděkovat mým kolegům zastupitelům a také 
zaměstnancům obce, ale i vedení a členům 
jednotlivých zájmových organizací a spolků, 
všem lidem, kteří něco dělají pro jiné, těm, 
kteří věnují svůj čas a úsilí tomu, aby se nám 
všem žilo lépe. V příštím roce nás opět čeká 
hodně práce, ale já věřím, že to společně 
zase vše zvládneme. 
A zcela nakonec chci popřát všem lidem 
dobré vůle hodně štěstí, zdraví, lásky a 
Božího požehnání nejen o Vánočních 
svátcích, ale i v novém roce 2016. Snad bude 
ještě lepší než ten končící. 

Libor Kašpárek, starosta obce 

Dokončení výstavby kanalizace a čistírny odpadních vod v Hnojicích  
Jsem rád, že mohu napsat větu, na kterou jsme všichni dlouho čekali. Větu 
krátkou, za kterou se ale skrývá spousta práce a úsilí mnoha lidí:  

Výstavba kanalizace a čistírny odpadních vod byla dokončena.  
Co vše této větě předcházelo? Hodně práce, úsilí a trpělivosti mnoha lidí.         
O potřebě výstavby kanalizace rozhodlo zastupitelstvo obce už v roce 2004. 
Následovalo deset let práce na projektu, na vyřešení technických záležitostí, 
majetkoprávních vztahů, získání všemožných povolení a po roce 2011 také 
hodně práce se získáním dotací. Po získání dotací z OPŽP mohla být stavba      
v říjnu 2014 zahájena a přesto, že ne vždy stavba probíhala úplně hladce a často 
hodně omezila a znepříjemnila životy všem občanům obce, podařilo se ji 
v termínu dokončit. Od října se již občané mohou připojovat k nové kanalizaci a 
18. Listopadu byla stavba i slavnostně předána.  

 
Slavnostní přestřižení pásky v objektu ČOV provedli (zprava) místostarosta 
obce Zdeněk Jurásek, vedoucí projektového týmu Hochtief ing.Martin Sadílek, 
projektantka ČOV Radka Švarcová, starosta obce Libor Kašpárek, stavební 
dozor ing.Albín Gottwald, stavbyvedoucí Tomáš Halfar 

Na této akci se podílelo mnoho lidí, kteří se ani nedají všichni vyjmenovat. 
Chtěl bych poděkovat především zastupitelům obce, a to zastupitelům ve 
čtyřech volebních obdobích, po které se na této akci pracovalo, zaměstnancům 
obce, projektantům za kvalitní projekty, dotační manažerce, která nám moc 
pomohla získat dotace, pracovníkům firmy Violet za perfektně zpracované 
výběrové řízení, pracovníkům firmy Hochtief za kvalitně odvedenou práci, 
pracovníkům firmy Invest cz za stavební dozor a zajištění BOZP.  

Především bych však chtěl poděkovat všem vám, občanům naší obce, za vaši 
trpělivost a podporu po celá ta léta, kdy se tato akce připravovala, a také za 
pochopení a ochotu omezit se po celý rok výstavby kanalizace a ČOV. 
 
 
 
 
Závěrem bych rád připomněl, že akce byla vybudována za přispění dotací 
z OPŽP – 72.907.103,-Kč a Olomouckého kraje – 1.000.000,-Kč. 

Přeji nám všem, ať nám tato stavba slouží k naší spokojenosti po dlouhé desítky 
let. 

Libor Kašpárek, starosta obce Hnojice  
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Kanalizace a ČOV 
Jak jsem již informoval na úvodní stránce, stavba kanalizace a ČOV byla v termínu dokončena a předána obci k užívání. Na 
stavbě však jsou nedodělky a závady, které sice nebrání jejímu provozování, ale budou se muset dodělat a opravit. Některé 
z nich se opravují v těchto dnech – jsou to zejména některé problémy s povrchem komunikací, ale některé se budou 
odstraňovat až na jaře příštího roku. Jde především o komunikaci vedle kamínky směrem k nové lokalitě rodinných domů. 
Vzhledem k tomu, že zde byla kanalizace pokládána do velké hloubky, bylo dohodnuto, že se zatím nebude dělat definitivní 
povrchová úprava, ale že stavební rýha bude průběžně dosypávána, aby si tzv. „sedla“ a teprve na jaře bude tato cesta 
definitivně opravena. Stejně tak bude až na jaře provedena výsadba stromů místo těch, které musely být při stavbě 
pokáceny, a některé drobné terénní úpravy. 

Co se týče provozu kanalizace, tak v tuto chvíli je kanalizace i ČOV ve zkušebním provozu. Občané se mohou na 
kanalizaci připojovat a zkušební provoz potrvá až do 31.5.2016, kdy bude kanalizace zkolaudována a do kdy by měli být 
všichni ke kanalizaci připojeni. Za provozovatele kanalizace vybralo zastupitelstvo VHS Čerlinka, jejímž je obec 
spoluvlastníkem. S touto společností budou všichni občané uzavírat smlouvu a společnost Čerlinka bude vybírat stočné ve 
výši určené Státním fondem životního prostředí v podmínkách pro poskytnutí dotace na výstavbu kanalizace a ČOV. 
Zastupitelé rozhodli, že po dobu zkušebního provozu kanalizace se stočné vybírat nebude. Výběr stočného tedy začne od 
1.6.2016. 

Informace k připojení občanů 
Přesto že jsem o tom již několikrát mluvil na zasedání ZO a psal to i v jednom z minulých expresů, připomenu zde, že jsem 
byl pracovníky stavebního úřadu informován o tom, že podle zákona o vodovodech a kanalizacích jsou vlastníci stavebního 
pozemku nebo staveb, na kterých vznikají nebo mohou vznikat odpadní vody, povinni připojit se na kanalizaci v případech, 
kdy je to technicky možné. Tuto informaci potvrdili i pracovníci odboru životního prostředí, a upřesnili, že dnes už 
v případě, kdy je v obci zřízena kanalizace a jsou zřízeny odbočky k jednotlivým domům, jsou vlastníci domů povinni se na 
tuto kanalizaci připojit. Není už tedy možné, aby někdo měl žumpu a vyvážel ji, jak jsem informoval v minulých číslech 
Hnojického expresu.  

Tato informace je pro mne i celé zastupitelstvo poměrně nová, proto o ní touto cestou opakovaně informuji všechny 
občany. Všechny pozemky a stavby, na kterých vznikají nebo mohou vznikat odpadní vody, bude nutno připojit ke 
kanalizaci. Bude na to dostatečně dlouhé období, napojovat se bude možné až do 31.5.2016.  

Územní souhlas 
Obec nechala zpracovat žádosti o územní souhlas pro valnou většinu domů. Většina občanů již tyto žádosti na obci 
podepsala a žádosti byly postoupeny na stavební úřad, který je postupně zpracovává. Některé souhlasy již byly vydány a 
zaslány občanům. Stále ale je několik nepodepsaných žádostí na obci. Proto vyzvu ty, kteří opomněli žádost podepsat, aby 
tak učinili a aby i jim mohl být územní souhlas vydán. Ty, kteří už žádosti o ÚS podepsali a ještě jej neobdrželi poprosím o 
trpělivost, kanalizace byla dokončena takřka současně v několika obcích ve správním obvodu stavebního úřadu Šternberk a 
pracovnice jsou žádostmi zavaleny. Do kolaudace kanalizace by však měly být všechny souhlasy vydány. 

Jak se připojit 
I o tom jsem psal již několikrát, přesto to i zde připomenu. U všech domů jsou připojovací šachtičky. Ty rozdělují obecní 
kanalizaci od soukromé přípojky jednotlivých majitelů nemovitostí. K těmto šachtičkám se jednotliví majitelé napojují 
přímo. Není možno připojit k nim přepad ze septiku nebo žumpy. Za prvé proto, že je to zakázáno, ale za druhé a především 
proto, že v žumpě či v septiku dochází k hnilobným procesům a odpadní voda ze septiku nebo žumpy by nepříznivě 
ovlivnila chod čistírny odpadních vod. Ze stejného důvodu se nesmí do nové kanalizace přečerpávat obsah z rušených 
septiků a žump. 

Při připojování je tedy správný postup takový, že se současný septik nebo jímka nechá vyvézt fekálním vozem a poté dojde 
k jejich odpojení. Odpad z domu je potom přepojen do připojovací šachtičky. Septik nebo žumpa mohou být buď zrušeny a 
zasypány, nebo mohou být použity jako jímka na dešťovou vodu, která je poté používána např. k zalévání zahrady. 

Před zasypáním nové domovní přípojky je vhodné pozvat mne, pana místostarostu nebo pracovníka obce pana Josefa 
Papicu, abychom shlédli, jak je připojení provedeno. Vyhovoat však bude v případě potřeby i kvalitní fotodokumentace. 
 

Kompostéry a biopopelnice 
Jak jsem informoval již dříve, aby umožnili občanům třídit BRO rozhodli zastupitelé pořídit kompostéry a popelnice na 
BRO. Podařilo se sehnat na ně dotaci a byly zakoupeny. Pro každou domácnost je k dispozici buď biopopelnice o objemu 
240 litrů nebo kompostér o objemu 1100 litrů, velmi kvalitní, z pevného a odolného plastu s životností 30 let. Kompostér o 
tomto objemu by měl stačit jedné rodině s trávníkem o ploše 1.500m2. Biopopelnice či kompostér budou poskytnuty každé 
domácnosti zdarma po podpisu smlouvy o výpůjčce na dobu 10. let, po jejímž uplynutí přechází do majetku 
občana.Vydávání popelnic i kompostérů začne od 1.12. Svoz bioodpadu z biopopelnic bude zajišťován 1x za dva týdny 
v době růstu vegetace. 

Libor Kašpárek, starosta obce Hnojice 
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Upozornění: Zahájení výstavy bude v neděli 29.12.2015 v 16:00 hodin 
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Požehnání Božích muk u Hájku 

 
V neděli 22.11.2015 ve 14.30 proběhlo požehnání Božích muk u Hájku. Malým ohlédnutím za 
touto akcí jsou uvedené fotografie, které však nikdy nemohou nahradit osobní účast. Celý obřad 
žehnání provázela písněmi hnojická schola pod vedením pana Tomáše Nikla. Také Litanie 
k Božímu Milosrdenství jsme si díky jeho zhudebnění mohli zazpívat. Po krátkém čtení z Písma 
Svatého, které přednesla slečna Lucie Švancerová, následovala promluva našeho pana faráře 
Jana Jaška. Zmínil v ní, že každý v poli stojící kříž, každá Boží muka, ač malá velikostí, má pro 
člověka velký význam. Ten význam spočívá v tom, že jsou takovými milníky, doprovázející nás a 
ukazující nám cestu, která dává našemu životu smysl, která vede k Bohu. Kropení Božích muk 
svěcenou vodou předcházela žehnací modlitba. Před závěrečnou mariánskou písní jsme se 
společně pomodlili tak, jak nás to naučil Ježíš Kristus, tedy modlitbu Otče náš. Ačkoli se to vše 
odehrálo zhruba během půl hodinky, byli jsme docela prochladlí. A tak přišla velmi vhod nabídka 
pohoštění ve vinárně U Floriánka. Za tuto obětavou a nezištnou pohostinnost patří 
majitelům vinárny veliké díky. Cesta domů byla pak příjemnou procházkou. JS 
 

  

  

Schola Hnojice vyhrála letos soutěžní přehlídku schol Senická nota  
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Farnost Hnojice 

Život v naší farnosti je dosti pestrý, i když to někdy není vidět. Mše svaté bývají v našem kostele pravidelně v neděli v 9 hod. a 
v pátek v 17 hod. Dojíždí k nám kněz ze Štěpánova P. Jan Jašek. Informace o mších bývají vyvěšeny na nástěnce u kostela, ale 
také u obchodu. Na těchto listech je také uvedeno telefonní číslo na pana faráře . 

Jedním z důležitých svátků je slavnost Těla a Krve Páně tedy Boží tělo, při kterém vycházíme z kostela průvodem a malé 
družičky sypou květy na cestu, kudy kněz prochází s monstrancí a u několika oltářů připravených kolem kostela se modlíme. 
Tato slavnost proběhla i v tomto roce a byla moc pěkná. V modlitbách u venkovních oltářů prosíme mimo jiné za obec, úrodu 
i dobré počasí. Další velkou slavností jsou pro nás hody. A protože je náš kostel zasvěcený Nanebevzetí Panny Marie, připadá 
tento svátek vždy na 15.srpna.V letošním roce jsme již podruhé kromě slavné bohoslužby uspořádali posezení před kostelem 
s malým pohoštěním pro přítomné poutníky a skákacím hradem pro děti. Toto setkávání i u stolu nás všechny sbližuje a tak 
jsme rádi, že vás všechny můžeme pozvat i příště. 

Ráda bych zmínila již dlouholetou existenci scholy v našem kostele. Je to sbor, který zpívá při bohoslužbách a na větší svátky 
jako jsou Vánoce, Velikonoce, hody, svatby i pohřby. Vedoucím naší scholy je ing. Tomáš Nikl a členové jsou nejen z Hnojic, 
ale i z okolních vesnic- Žerotín, Mor.Huzová, Březce. Již několikrát jsme se zúčastnili soutěžní přehlídky schol v Senici na Hané 
a v letošním roce jsme tuto přehlídku vyhráli. Pohár z této soutěže jsme si dovezli již podruhé. Více se můžete dočíst na 
www.aktiv-plus.webnode.cz  

  
Fotky ze Slavnosti Božího těla 

  
Fotky z hodů u kostela a na hřišti 

Hagnózek 

Spolek Hagnózek má v tomto roce za sebou celou řadu vystoupení a nyní chvíli „odpočívá v pokoji", aby nabral sil na další 
činnost. Léto v krojích je velmi náročné, ale jsme rádi, že můžeme dělat radost lidem a rozvíjet naše děti. Pravidelné zkoušky 
dětí začnou opět druhý týden v lednu ve středu v 16 hod. ve Štěpánově nad knihovnou a v 17,10 hod. v Hnojicích na obecním 
úřadě. 

Děkujeme všem, kteří nás v tomto roce podporovali nebo nám fandili a přejeme do nového roku 2016 vám i nám zdravé 
nohy, dobrou notu a radost z tance. 

Doufáme, že se v těchto dnech sejdeme na  naší pravidelné vánoční výstavě. 
LBK 
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Obec Hnojice, TJ Sokol Hnojice, Hagnózek a SDH Hnojice zvou vás i vaše děti na tyto akce: 

 

 

************************************************************************************************** 
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Sportovní přehled 

TJ Sokol Hnojice 

Výbor TJ Sokol Hnojice připravuje 

Blíží se konec roku 2015 a přichází nový rok 2016. Ještě na závěr roku 
2015 připravujeme ve spolupráci s Obcí Hnojice, občanským sdružením 
Hagnózek a Sborem dobrovolných hasičů Hnojice dne 29.11.2015 
v 17:00 hodin rozsvícení vánočního stromku na náměstí a dne 5.12.2015 
v 16:00 hodin místní sokolovně tradiční Mikulášskou besídku. Na obě 
akce vás srdečně zveme. 
V příštím roce připravujeme v sobotu 23.1.2016 od 20:00 hodin 
Sokolský ples. K tanci a poslechu bude hrát skupina Sirius. 

Dále připravujeme tradiční XVII. Sokolské šibřinky v pátek 19.2.2016 a 
v neděli 21.2.2016 pak dětský karneval. I na tyto akce vás již předem 
srdečně zveme. 

Výbor Tj Sokol Hnojice informuje a děkuje 

Výbor Sokola vám všem, našim věrným příznivcům, touto cestou děkuje 
za vaši přízeň, kterou jste nám věnovali a hlavně za pomoc při pořádání 

všech akcí, které pro vás všechny děláme, za materiální pomoc, finanční pomoc a pomoc při všech akcí, jako jsou hodové 
oslavy, ples, šibřinky, dětský karneval, pálení čarodějnic a ostatní zábavy, návštěvy fotbalových zápasů a všech akcí, 
které se snažíme pořádat na zpříjemnění našeho volného času. Hlavně bych chtěl poděkovat za pomoc přibudování 
kanalizace a vody do naší sokolovny, na které se podíleli nejvíce sponzoři Obec Hnojice, výkopové práce pan Igor Coufal, 
voda pan Petr Smrček, pokládání potrubí pan Zdeněk Jurásek ml. 
Dále bych rád poděkoval všem sponzorům za sponzorské dary na naše akce, lesy, karnevaly, pro fotbalový oddíl, které 
nám nezištně dávají a podporují tak naši dobrovolnou činnost.Také bych rád jménem výboru TJ Sokola Hnojice 
poděkoval starostovi obce Liborovi Kašpárkovi a paní Blance Adamové za podporu všech akcí, které pořádáme. 
Dík patří také zemědělskému družstvu Hnojice a ing. Oldřichu Hežovi za pomoc jak finanční, tak pomoc při zajišťování 
všech akcí, kdy nám ochotně pomáhají dle možností. 
Vám všem, vážení spoluobčané, výbor Sokola přeje veselé Vánoční svátky, bohatého Ježíška, spokojenost a pohodu. 
Hodně zdraví, úspěchů jak pracovních, tak osobních a pohodu v rodinném kruhu. 
Těšíme se na vaši spolupráci a pomoc v našem společném snažení něco pro nás všechny vytvořit, abychom se měli o 
něco líp v roce 2016. Dík vám všem za veškerou pomoc a těšíme se na dobrou spolupráci. 

Za výbor TJ Sokol Hnojice starosta Zdeněk Vyhnánek 
 

Základna Hnoyland Hnojice 

Malá kopaná Stolní tenis 

4.liga A Veřejný přebor Olomouc - 3. třída, muži  

1. Sokol Unčovice 13 41:17 20 # Mužstvo U V R P K Sety Zápasy Body 

2. FC Tigers 13 39:24 18 1 Orel V.Bystřice A  8 8 0 0 0 370:156 115:29 32 

3. Dř.Pňovice 13 54:40 17 2 TJ Bouzov A  9 7 0 2 0 369:235 104:58 30 

4. Zákl.Hnoyland 13 41:28 17 3 Sokol Křelov D  8 7 0 1 0 341:209 98:46 29 

5. MK Dl.Loučka 13 41:34 17 4 Z.Hnoyland Hnojice A  9 6 0 3 0 378:230 106:56 27 

6. AC Karasov 13 40:30 15 5 Granitol Mor.Beroun C  9 5 0 4 0 301:315 77:85 24 

7. 
Bulldog 
Pňovice 

13 38:38 13 6 Sokol Dub n.M A  9 4 0 5 0 266:327 74:88 21 

8. 
Buldog 
Unčovice 

13 24:27 12 7 TTC Heyrovského OL C  7 4 0 3 0 271:210 75:51 19 

9. Karpat Uničov 13 45:44 11 8 TJ Velký Újezd B  9 3 0 6 0 299:326 75:87 18 

10. FC Štok 13 36:49 10 9 Sokol Neředín F  8 3 0 4 1 230:288 63:81 16 

11. Sokol Žerotín 13 28:42 10 10 Sportklub Štarnov D  9 2 0 7 0 237:373 52:110 15 

12. Barbar 13 36:47 9 11 Majetín A  9 1 0 8 0 226:393 50:112 12 

13. KZT Štěpánov 13 35:46 8 12 Krčmaň A  8 1 0 7 0 143:369 29:115 11 

14. KMK Březové 13 22:54 5 

 

Fotbal  

IV. tř. sk. B             

# Klub Z V R P S B 

1. 1. FC Olešnice 13 11 0 2 56:16 34 

2. SK Slatinice B 13 11 0 2 51:15 31 

3. Sokol Pňovice 13 9 0 4 34:14 28 

4. TJ Mladějovice 13 8 0 5 35:23 24 

5. Sokol Odrlice 13 8 0 5 38:38 24 

6. Sokol Vilémov 13 7 0 6 22:22 22 

7. Sokol Hnojice 13 7 0 6 33:25 20 

8. Sokol Příkazy B 13 6 0 7 21:34 18 

9. FK Šternberk C 13 5 0 8 18:33 13 

10. Mor. Huzová 13 4 0 9 27:43 13 

11. SK Štarnov 12 4 0 8 28:33 12 

12. TJ Střeň 13 2 0 11 10:39 7 

13. Sokol Luká 13 2 0 11 7:45 6 
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Fotografie z činnosti TJ Sokol Hnojice 

I v letošním roce jsme uspořádali procházku s lampiony 

  

  

  

 

Poděkování autorům fotografií 

V tomto čísle Hnojického Expresu byly použity fotografie těchto autorů: František Suchý – foto na úvodní stránce, Miroslav 

Kořenek- fotografie na 4. a 5. stránce, ing. Tomáš Nikl – fotografie scholy na 4. stránce, Marcela Vyhnánková – fotografie na 

8. Stránce. Všem autorům moc děkuji za poskytnuté fotografie. 

Libor Kašpárek, starosta obce Hnojice 


